
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

KSSOKIS.0012.3.2.2022

Protokół nr 2/2022

Obrady rozpoczęto 17 marca 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:51 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Elżbieta Cholewicka
2. Wojciech Kmieciak
3. Wanda Konys
4. Dawid Książkiewicz
5. Barbara Kucharska
6. Tomasz Lewandowski
7. Mateusz Matuszak
8. Joanna Wojtysiak-Tierling
9. Agnieszka Zawada - Chmiel

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu, Mateusz 
Matuszak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do 
protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i
Sportu jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 9 członków obecnych.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił porządek obrad, 
który stanowi załącznik nr 2.

2. Przedstawienie działań Straży Miejskiej, prewencja, zagrożenia.
Temat omówił Komendant Straży Miejskiej, Piotr Kubczak.

Radny D. Książkiewicz zapytał czy w Straży Miejskiej są wakaty na stanowiskach strażników.
Komendant P. Kubczak odpowiedział, że aktualnie nie ma wakatów, wszystkie stanowisk są obsadzone. 

Radny W. Kmieciak zapytał czy na terenie gminy są jakieś dzikie wysypiska i czy koszt wywozu 
pokrywa gmina, a radna W. Konys zapytała o dokonywane kontroli kanalizacji.  
Odpowiedzi udzielił P.Kubczak.

Następnie rozmawiano na temat podejmowanych przez Straż Miejską interwencji. 

3. Omówienie materiałów sesyjnych.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 

Radny W. Kmieciak zapytał jaki jest plan dotyczący uszkodzonego dachu w Przedszkolu nr 1 na ul. 
Zamkowej w Swarzędzu. 
Kierownik Wydziału Inwestycji B. Majchrzak odpowiedział, że  projekt na wymianę połaci jest gotowy, a
kosztorys opiewa na kwotę 600 tys. zł netto. Dopowiedział, że obiekt na czas remontu ok. pół roku musi 
zostać wyłączony z użytkowania. 
Wypowiedź uzupełnił Z-ca Burmistrza G. Taterka, który poinformował, że była wykonana ekspertyza i 
na jej podstawie dokonano prac pozwalających użytkować obiekt, natomiast do remontu połaci dachowej 
trzeba przystąpić w przeciągu 2 lat. 
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Radny D. Ksiązkiewicz zapytał jaki typ siedzisk modułowych zostanie zakupiony do szatni. Radny 
wyraził również swoje obawy dotyczące wymiany parkietu na hali unia. Obawia się, że wykonanie 
nagłośnienia i remontu sufitu w przyszłości zniszczy nowy parkiet. Radny poprosił o rozważenie 
możliwość kompleksowego remontu hali. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że  kompleksowy remont jest w tym momencie poza 
możliwościami finansowymi budżetu gminy. Aktualnie chcąc zapewnić bezpieczeństwo użytkowników  
wymiana parkietu jest priorytetem. 

Przewodniczący M. Matuszak zapytał czy jest przewidywana inwestycja na  odcinku ul. Granicznej/ 
Armii Poznań pomiędzy ul. Planetarną a Kórnicką. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że gmina przygotowuje się do budowy ronda w tym terenie. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2022 – 2043.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 
Budżetu Obywatelskiego Gminy Swarzędz na rok 2023.
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownika Wydziału Teleinformatyki, Aleksandra Pietrzak. 
Radna W. Konys prosi o rozważenie możliwości zmiany sposobu głosowania dla osób starszych.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych dotyczących Budżetu Obywatelskiego Gminy Swarzędz na rok 2023. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swarzędz w 2022 roku.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Katarzyna Lewandowska. 
Radna W. Konys poprosiła o przesłanie wykazu fundacji zajmujących się bezdomnymi zwierzętami.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swarzędz w 2022 roku. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Swarzędzu, Agnieszka 
Maciejowicz. 
Radna W. Konys zapytała o zastosowanie opasek dla osób starszych.
Odpowiedzi udzieliła Dyrektor A.Maciejowicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025.
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Swarzędzu, Agnieszka 
Maciejowicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na
lata 2022-2025. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i 
soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Radna W. Konys wypowiedziała się w zakresie wprowadzonych na targowisku podwyżek, które są dla 
rolników zbyt duże. Powiedziała, że w  Poznaniu najwyższa stawka na targowisku to 6 zł. łącznie z opłatą
eksploatacyjną. 

Z-ca Burmistrza T. Zwoliński poinformował, że Bazar Swarzędzki działa w formule spółki cywilnej, 
której gmina nie może prowadzić. Do tej pory Spółka przynosiła minimalny zysk. Pierwszy raz w roku 
2021 Spółka przyniosła stratę, a gmina nie może tych strat z budżetu pokrywać. Budynek Bazaru nie jest 
własnością gminy tylko firmy Piórex, natomiast teren jest w użytkowaniu wieczystym od skarbu państwa.
Następnie wyjaśnił, że aby gmina mogła prowadzić to targowisko musiałaby kupić zarówno budynek jak 
i przejąć grunt od skarbu państwa. 
Dyskutowano na temat funkcjonowania targowiska. Głos w dyskusji zabrali radni : W. Konys, D. 
Książkiewicz, M. Matuszak. 

Radny W. Kmieciak zaproponował aby cały teren parkingu przed bazarem wyznaczyć jako strefę 
handlową dla rolników. 
Kierownik M. Szrajbrowski wyjaśnił, że wyznaczone w uchwale miejsca są na terenie gminy, pozostały 
teren jest terenem spółki, stąd wyznaczenie na nim miejsc nie jest możliwe. 
Przewodniczący M. Matuszak zaproponował , że temat ten będzie omówiony szczegółowo na następnej 
komisji. 
Radny W. Kmieciak poprosił o przygotowanie informacji dot. zlecenia wyceny tej nieruchomości. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego
zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/34/2018 w sprawie przyjęcia 
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regulaminu targowiska miejskiego w Swarzędzu.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/34/2018 w 
sprawie przyjęcia regulaminu targowiska miejskiego w Swarzędzu. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – Gruszczyn, ul.
Katarzyńska.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – Gruszczyn, ul. Katarzyńska. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – Jasin, ul. 
Rutkowskiego.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – Jasin, ul. Rutkowskiego. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Łowęcin – ul. Cytrynowa.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Łowęcin – ul. Cytrynowa. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda w miejscowości Zalasewo – 
Bohaterów Obrońców Ukrainy 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda w 
miejscowości Zalasewo – Bohaterów Obrońców Ukrainy 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wschodniej części wsi Uzarzewo.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wschodniej części wsi Uzarzewo. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Keplera w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Keplera w Zalasewie. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Paczkowa – część A3.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka. 
Komisja zapoznała się. 

r) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wschodniej części obrębu Zalasewo.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka. 
Komisja zapoznała się. 

4. Sprawy bieżące.

Radny D. Książkiewicz poprosił aby światła na ul. Cmentarnej, zgrać z tymi które są ustawione w celu 
zabezpieczenia remontu oraz zmienić organizację ruchu w celu poprawienia sytuacji drogowej. 
Następnie radny zaproponował aby gmina zorganizowała szkolenia strzeleckie dla ochotników. 

Z-ca Burmistrza T. Zwoliński odniósł się do pomysłu szkoleń strzeleckich oraz przedstawił aktualną 
sytuację związana z przyjmowaniem przez gminę uchodźców. Poinformował, że gmina przygotowuje ok. 
100 miejsc noclegowych, które będą dostępne na Hali Unia po 1 kwietnia. Aktualnie do swarzędzkich 
szkół uczęszcza 160 dzieci, a na terenie gminy zarejestrowało pobyt ok. 400 rodzin.  

Radny T. Lewandowski zawnioskował o wizytę Komisji w Przedszkolu nr 1.

Przewodniczący M. Matuszak przychylił się do wniosku radnego i postanowił, że punkt dotyczący wizyty
w Przedszkolu nr 1 na ul. Zamkowej w Swarzędzu zostanie zrealizowany na kolejnej Komisji. 

Radna W. Konys zapytała, czy na terenie gminy są bunkry.

Z-ca Burmistrza T. Zwoliński odpowiedział, że nie ma.  

5. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

 

Przewodniczący
Komisji Spraw Społecznych, 

Oświaty, Kultury i Sportu

Mateusz Matuszak

 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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